
زندگی در لحظه 
بدون داشتن فردا

نفــت  بــه  یتــی  عنا رضــا  ن  رد و آ
مسجدســلیمان طبعــاً بــا ایــن هــدف 
صــورت پذیرفتــه کــه وی دریــای 
سهمگین مشکلات این تیم را کنترل 
و بــا نجات نفتی هــا از قعر جدول لیگ 
برتر فوتبال کشــور، آنها را از ســقوط به 
دسته ای پایین تر نجات بدهد و او نیز 
در روزهــای اخیــر 5،4 بازیکــن جدیــد 
در راه رســیدن بــه ایــن هــدف جذب و 
بــه جمع نفــرات این تیــم اضافه کرده 
اســت. بــا ایــن حــال بایــد پرســید آیــا 
تغییــر مربــی، سیاســت کارســازی در 
راه رســیدن بــه مقصــود فــوق اســت؟

درســت اســت کــه رضــا مهاجــری 
ســرمربی ابتــدای فصــل نفتی هــا در 
کارش بســیار ناموفــق بــود و تیمــش 
رکوردهــای گل خــوردن در لیــگ را 
شکســت و کلکســیونی کم نظیــر از 
آمــار منفــی را به ثبت رســاند و این هم 
صحــت دارد کــه ابراهیــم اشــکش که 
جــای او را گرفــت بیش از آنکه کارهای 
مؤثــر بکنــد، حــرف زد و ادعا کــرد )و به 
همیــن ســبب فقــط یــک مــاه در ایــن 
تیــم دوام آورد( امــا شــرایط ایــن تیــم 
و مشــکلات موجــود گواهــی می دهد 
که شــاید فقط با تعویض مربی بتوان 
نفــت را بــه هدفــش رســاند. شــرایط 
پیرامونــی و آنچــه بــه یک تیــم تحمیل 
می شود و مسائل مالی- مدیریتی هم 
در بهبــودی امــور تیم هــای بحــران زده 
تأثیرگــذار اســت و اصــولاً معضــلات و 
کاســتی هایی از همیــن دســت اســت 
کــه موجــب ایجــاد بحــران در یــک 
باشــگاه می شــود و این وضعیت برای 
باشــگاه نفــت مسجدســلیمان کاملاً 
مصداق دارد. اینها بدین معنا نیست 
کــه عنایتی هیچ شانســی بــرای نجات 
مسجدســلیمانی ها ندارد و سقوط به 
»لیــگ یــک« سرنوشــت محتــوم آنهــا 
اســت امــا اگــر هــم عنایتــی ایــن تیــم 
خوزســتانی را امسال به ساحل نجات 
رهنمــون کنــد، تضمینــی در دســت 
نیســت کــه در فصــل بعــدی عوارضی 
از همیــن دســت دوباره در نفت ظهور 
نکنــد و بــاز پاپیــچ ایــن تیم نشــود. اگر 
باشگاهی طالب راه حل های ریشه ای 
و دائمــی برای مشــکلات خود اســت، 
بایــد تصمیم گیری هایــش نیــز در 
همیــن راســتا باشــد و نــه فقــط حــوزه 
بازیکنــان و مربیــان بلکــه کادرهــای 
تشــکیلاتی و مدیریتــی را هــم در بــر 
بگیرد و محیط های پیرامونی باشــگاه 
را هــم از ایــرادات مبــرا و تــا ســرحد 

امــکان ایمــن و نظام منــد کنــد.
لبتــه  ا ن  ســلیما مسجد نفــت 
کاستی های مالی فراوانی دارد و وزارت 
نفــت ایــن تیــم و ســایر باشــگاه های 
ورزشی تحت پوشش خود را به سبب 
برخــی قواعــد بازدارنــده بــه انــدازه ای 
حمایــت مالی نمی کند کــه برای ادامه 
فعالیت مثمرثمر آنها مورد نیاز است. 
این مســأله موجب دلسردی هایی در 
وجود پرســنل باشــگاه و اعضای تیم و 
به تبــع آن ســبب پایین آمــدن ســطح 
کارایی نفتی ها شد. اما مشکل بزرگتر 
آنهــا نداشــتن خط مشــی مشــخص و 
تأثیرگــذار بــرای درازمــدت و اکتفــا بــه 
روزمر گــی اســت. نتیجــه ایــن فراینــد 
حرکــت روز بــه روز یک تیم و نداشــتن 
چشــم اندازی است که فردای باشگاه 
را هــم بســازد و بــه قالب هــای فعلــی 
رنگــی از اســتمرار و هدفمنــدی بزنــد. 
تیــم نفت مسجدســلیمان هــر روز که 
بیدار می شــود، برای همان روز زندگی 
می کنــد و نگاهــش بــه فــردا نیســت 
یــی  ً دســتخوش طوفان ها و طبعــا
می شــود کــه هــر روز ممکن اســت در 
باشــگاه های فاقــد »فردانگــری« روی 
بدهــد و ســاخته های ولــو انــدک امروز 

را هــم نیســت و نابــود کنــد.
مشــکل مسجدســلیمانی ها زندگی با 
هــر محنتی در »امــروز« فقط به قصد 
زنده ماندن و رسیدن به »فردا« بدون 
ســاختن آینده ای محکم است که آنها 
را از تلاطم های سخت رهایی بخشد. 
در چنین باشگاه هایی تغییر چند باره 
کادر فنــی و جــذب کــرور کــرور بازیکن 
جدیــد هــم معمــولاً ثمــر نمی دهــد و 
تیــم همچنــان با ســر به ســوی ســلب 
اعتبــار خواهــد شــتافت. چیــزی در 
مــورد نفتی هــا هــم بــه وضــوح قابــل 

حــس کردن اســت.
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کارلوس کی روش 

از حقم نمی گذرم 

پرونده کارلوس کی روش با فدراســیون فوتبال مصر همچنان باز اســت و مرد 
پرتغالــی مدعــی اســت که مطالباتــش به صورت کامل پرداخت نشــده اســت. 
کــی روش در جدیدتریــن مصاحبــه بــا ســایت کوره مصر گفــت: »همچنان من 
نتوانســتم مطالبــات گذشــته خــودم را بگیــرم و فدراســیون مصــر هــم جــواب 
تماس هــای مــن را نمی دهــد. مــن از حقــم نمی گــذرم و با کمک فیفــا مطالبات 

خــودم را از مصری هــا خواهــم گرفت.«

احمدرضا براتی

دلیل برگزاری دو مجمع در فاصله دو ماه؟

براتــی عضــو هیــات  رئیســه فدراســیون دربــاره برگــزاری مجمــع فوق العــاده کــه 
دیروز)شــنبه( به صــورت آنلایــن برگــزار شــد، گفت: »ایــن مجمع، مقدمــه ای برای 
مجمــع بعــدی در ۲۷ اســفند خواهــد بــود کــه قــرار اســت انتخــاب ارکان مســتقل 
فدراســیون، تصویــب صورت هــای مالــی، برنامــه و بودجــه صورت بگیرد. فلســفه 
برگــزاری مجامــع در ایــن فاصلــه کوتاه به دلیــل وظایف عقب مانده هیات رئیســه 

اســت کــه امیدواریــم در اســرع وقــت بــه تکالیــف قانونی مــان عمــل کنیم.«

محمد پولادگر

تحریم وزیر ورزش، اقدامی بی سابقه در دنیا

در حاشــیه مجمــع فوق العــاده دیروز)شــنبه( فدراســیون فوتبــال، محمــد پولادگر، 
معاون وزیر ورزش به بازدید از امکانات مرکز ملی فوتبال و کمپ تیم ملی پرداخت. 
پولادگــر در مجمــع بــه تحریم وزیر ورزش اشــاره کرد و گفــت: »علی رغم اینکه همه 
نهادهای ورزشــی شــعار جدایی سیاســت از ورزش را می دهند، سیاســی ترین جام 
جهانــی را داشــتیم. ایــن روزها هــم می بینیم که وزیــر ورزش را تحریم می کنند. این 

یک کار بی ســابقه در دنیا اســت. چرا چنین برخوردی شــده اســت؟«

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

پاسخ فدراسیون فوتبال به شائبه رأی گیری پیش از مجمع آنلاین:

 فقط یک کلیک بود 
که چند ثانیه بیشتر زمان نبرد

معرفی خزانه دار و 
حسابرس مستقل 

در مجمع آنلاین
* دستورجلسه دیروز 

)شنبه(: با 70 رأی از 
79 رأی قابل شمارش 

تصویب شد.
* ناظران مجمع عمومی 

و فوق العاده: علی 
محمد مرتضوی، حسین 

باجیوند و امیرفرشاد 
تفکری از رؤسای 

هیأت های فوتبال 
انتخاب شدند.

* تأیید 
شمارش کنندگان آرا: 

محمد غفاری با 70 رأی، 
بیک وردی 68 رأی و 

علی طاهری با 70 رأی 
انتخاب شدند.

* صورتجلسه مجمع 
قبلی )انتخابات 

فدراسیون(: با 67 رأی 
مصوب شد.

* حسابرس مستقل 
بیرونی: از 79 رأی 

مأخوذه، 69 رأی 
مثبت بود و مؤسسه 
آزمودگان به مدت دو 

سال به عنوان حسابرس 
بیرونی برای حسابرسی 
برنامه های فدراسیون 

انتخاب شد.
* تأیید انتصاب 

خزانه دار فدراسیون: 
وحید فدایی 71 رأی از 

اعضای مجمع دریافت 
کرد تا انتصاب او 

به عنوان خزانه دار 
تصویب شود.

ZOOM

 مجمـع عمومـی فدراسـیون فوتبـال از 
سـاعت 10 صبح دیروز )سه شـنبه 8 بهمن 
ماه( به صورت آنلاین در مرکز ملی فوتبال 

آغـاز شـد.
مهـدی تـاج )رئیـس(، مهـدی محمدنبـی 
)نایـب رئیـس اول(، منصـور قنبـرزاده 
)نایـب رئیـس دوم(، هدایـت ممبینـی 
)دبیـرکل( احسـان اصولـی، احمدرضـا 
براتـی، خـداداد افشـاریان، طهمـورث 
حیـدری )اعضـای هیـأت رئیسـه(، منصـور 
بیـک وردی )رئیـس هیـأت فوتبـال البـرز(، 
حسـین باجیونـد )رئیـس هیـأت فوتبـال 
قزویـن(، محمدرضا غفـاری )رئیس هیأت 
فوتبال مرکزی( از اعضای مجمع بودند که 
بـه شـکل حضـوری در ایـن جلسـه شـرکت 
کردنـد. محمـد پولادگـر، معـاون قهرمانـی 
وزارت ورزش و جوانـان بـا حـدود 30 دقیقه 

تأخیـر در مجمـع شـرکت کـرد. نماینـدگان 
AFC نیـز به صـورت بـر خـط در جلسـه 

شـرکت کردنـد.

 معرفی خزانه دار 
و حسابرس مستقل

یکـی از ضعف هـای اساسـی فدراسـیون 
فوتبـال در سـال های اخیـر، شـفاف نبـودن 
صورت هـای مالـی بـوده اسـت. تا جایی که 
در مجمـع خـرداد مـاه فدراسـیون فوتبـال، 
ایـن سـؤال جـدی مطـرح شـد کـه چـرا 
صورت  مالی فدراسیون فوتبال ارائه نشده 
اسـت؟ ارائـه صورت هـای مالـی سـال های 
اخیـر مسـتلزم بررسـی دقیـق از سـوی 
یـک شـرکت حسابرسـی مسـتقل اسـت. 
بعـد از انصـراف شـرکت قبلـی، انتخـاب 
یـک شـرکت حسـابرس مسـتقل بیرونـی 

)مؤسسه آزمودگان( اصلی ترین کاری بود 
کـه فدراسـیون فوتبـال بایـد انجـام می داد. 
در کنـار آن بایـد تکلیـف وحیـد فدایـی کـه 
به صـورت سرپرسـت به عنـوان خزانـه دار 
فعالیت می کرد هم مشـخص می شـد که 
در دستور جلسه دیروز )شنبه( قرار گرفته 
بـود و در نهایـت هـم حسـابرس مسـتقل 
و هـم خزانـه دار معرفـی شـده، از اعضـای 

مجمـع رأی اعتمـاد گرفتنـد.

 استقبال از مجمع آنلاین
برگـزاری مجمـع فدراسـیون فوتبـال 
به صـورت آنلایـن گرچـه پیـش از ایـن 
هـم در دوران شـیوع کرونـا و زمـان 
سرپرسـتی حیدر بهاروند سـابقه داشـت 
امـا ایـن بـار بـدون فشـار کرونـا، تصمیـم 
بـه برگـزاری مجمـع آنلایـن گرفتـه شـد تـا 

هـم در هزینه هـای مربـوط بـه اسـکان و 
حمل ونقـل اعضـای مجمـع بـرای حضـور 
در تهران صرفه جویی شود و هم در وقت 
اعضـا کـه بایـد بـرای ایـن کار از شـهرهای 
خـود بـه تهـران سـفر کنند. مهـدی تاج در 
بخش هایـی از صحبت هایـش بـه ایـن 
نکته اشاره کرد که کرونا گرچه بسیاری از 
عزیـزان را از مـا گرفـت اما امکان برگزاری 

جلسـات آنلایـن را فراهـم کـرد.
 

 انتخاب کمیته حسابرسی
 از دستور کار خارج شد

هدایـت ممبینـی، دبیـرکل فدراسـیون 
فوتبـال دربـاره خـارج شـدن انتخـاب 
کمیتـه حسابرسـی از دسـتور کار، گفـت: 
»پـس از انتخـاب تـاج به عنـوان رئیـس 
فدراسیون، قرار بود در مجامعی که قبلاً 

برگـزار نشـد، دو مجمـع داشـته باشـیم 
کـه یکـی از آنهـا بـرای انتخـاب کمیتـه 
حسابرسـی باشـد امـا در ایـن جلسـه 
مجمـع از دسـتور کار خـارج شـد، چـون 
براسـاس اساسـنامه، اعضـای کمیته هـا 
بایـد 50 روز قبـل معرفـی می شـدند، 
بـه همیـن دلیـل آن را بـرای مجمـع 27 
اسـفندماه گذاشـتیم. ضمـن اینکـه 
تصویـب بودجـه فدراسـیون را نیـز در 
27 اسـفند خواهیـم  جلسـه مجمـع 
داشـت و ایـن مجمـع نیـز آنلایـن برگـزار 

می شـود.«
 

 رأی  گیری پیش از مجمع 
انجام شد؟

بعـد از برگـزاری مجمع فوق العاده آنلاین 
فدراسـیون فوتبـال، شـائبه هایی مطـرح 
شـد دربـاره اینکـه رأی گیـری از اعضـای 
مجمـع روز 6 بهمـن انجـام شـده بـود و 
اعضـا آرای خـود را به صـورت فیزیکـی بـه 
فدراسـیون فوتبـال ارسـال کـرده بودنـد. 
شـاهد ایـن ادعـا هـم سـرعت اعـلام آرا بـا 
در نظـر گرفتـن کنـدی سـرعت اینترنـت 
بـود. منصـور قنبـرزاده، نایب رئیس دوم 
فدراسـیون فوتبـال امـا در ایـن رابطـه بـه 
خبرنگار ایران ورزشی می گوید: »ناظران 
AFC به صـورت برخـط در ایـن مجمـع 
حاضـر بودنـد و بـر همـه چیـز نظـارت 
داشـتند. همـه اعضـا به صـورت آنلایـن 
و برخـط حضـور داشـتند و همـه اتفاقـات 
به صـورت واضـح مانیتـور می شـد. ضمن 
اینکه رأی گیری فرایند خیلی پیچیده ای 
نداشـت کـه مـدت زمـان زیـادی طـول 
بکشـد. مـا شـرکت حسـابرس را معرفـی 
کردیم و اعضای مجمع باید گزینه »بله« 
یـا »خیـر« را انتخـاب می کردنـد. دربـاره 
انتخـاب وحید فدایـی به عنوان خزانه دار 
هم همین طور بود. فقط یک کلیک بود 
کـه در عـرض چنـد ثانیـه انجـام و نتیجـه 
مشـخص شـد. دلیلی نداشـته که پیش 

از مجمـع رأی گیـری را انجـام دهیـم.« 

 zسرمقاله

وصال روحانی
روزنامه نگار

کارهای مربوط به VAR با سرعت پیش می رود

تاج: امیدوارم کادر فنی تیم های ملی و امید هرچه زودتر مشخص شوند
مهدی تاج در مجمع عمومی فوق العاده 
فدراســیون فوتبــال کــه دیــروز )شــنبه( 
بــه  صــورت آنلایــن برگــزار شــد، گفــت: 
»خانــواده محتــرم فوتبــال در ماه هــای 
اخیــر در کنــار همــه روزهــای مهمــی که 
در فوتبــال گذراندیــم بازگشــت پرشــور 
تماشــاگران را در ورزشــگاه ها تجربــه 
می کنــد کــه اتفاق بســیار خوبی اســت. 
آنهــا رونــق بیشــتری را بــه ورزشــگاه ها 
دادنــد و مشــخص شــد کــه فوتبــال 
بــدون تماشــاگر معنــی خاصــی نــدارد و 
همین که تماشــاگران آهســته آهســته 
بــه ورزشــگاه ها می آینــد بســیار بســیار 
مطلــوب اســت و امیدوارم کــه در آینده 

نزدیــک بتوانیــم از همه تماشــاگران در 
ورزشــگاه ها اســتقبال کنیــم.« 

او تأکیــد می کنــد: »مــا در حالــی مجمع 
را برگــزار می کنیــم کــه تیم هــای ملــی 
فوتبال کشــور در ســطح بانوان و آقایان 
فعالیت هــای خودشــان را به صــورت 
جــدی دنبــال می کننــد. در حــال حاضر 
بســیاری از تیم های ما در حال برگزاری 
اردوی داخلی و خارجی هستند و بعضی 
از مســابقات فوتبال رســمی آنها شروع 
شــده اســت. تیــم فوتبــال بانــوان  ما در 
کافــا بازی خوبی انجــام داد. امیدواریم 
تیــم فوتبــال  ســاحلی هــم کــه در حــال 
آماده سازی است در آسیا موفق باشد. 

تیم فوتسال و تیم های دیگر هم چنین 
شــرایطی دارنــد. تیم هــای نوجوانــان 
و جوانــان مــا نیــز در حــال آماده ســازی 
هستند و در ماه های آینده در مقدماتی 
جــام جهانــی شــرکت می کننــد و خیلی 
امیدواریم که هر دو تیم به جام جهانی 
راه پیــدا کننــد و فدراســیون فوتبــال 
پشــتیبانی و تــدارکات لازم را بــرای ایــن 

امــر انجــام می دهد.«
رئیس فدراســیون فوتبال توضیح داد: 
»در حــوزه تیم هــای ملــی بزرگســالان و 
امیــد هــم کارهای ســتادی ایــن دو تیم 
انجــام شــده اســت و امیدواریــم کــه 
بتوانیم هرچه زودتر کادر فنی دو تیم را 

مشخص کرده و از مربیان برجسته ای 
بهــره ببریــم و بــرای بازی هــای تدارکاتی 
برنامه ریــزی کنیــم. گام هــای مهمــی 
بــرای تجهیــزات ورزشــگاه ها برداشــته 
 VAR شــده اســت و کارهــای مربــوط به
با ســرعت پیش مــی رود. موانعــی دارد 
کــه در حــال رفع اســت و امیدواریم که 
فــاز نخســت را انجــام دهیــم و بتوانیــم 
در آینــده نزدیــک و فصل آینده بتوانیم 
بازی هــا را بــا VAR برگــزار کنیــم. مــا 
مســابقات را در ورزشــگاه هایی برگــزار 
می کنیــم کــه به تجهیــزات کمــک داور 
ویدیویــی مجهــز هســتند. همچنین ما 
ســاختمان اداری فدراســیون فوتبــال و 

تجهیــز کمــپ تیــم ملــی را در دســتور 
کار داریــم. کارهــای خوبــی در کمــپ 
تیــم ملــی صــورت گرفتــه و 32 اتفــاق 
عمرانــی در حــال انجــام اســت. یکــی از 
آنهــا افتتــاح ســاختمان کوثــر اســت که 
بــرای بانــوان هتلــی تهیــه شــده اســت. 
هیــأت رئیســه فدراســیون فوتبــال بــه 
ایــن نتیجــه رســیده اســت کــه کارهای 
عمرانــی موفقی در این دوره باید انجام 
شــود چنانچه در دوره های گذشته هم 
اتفاقات مثبتی انجام شــد و امیدواریم 
بتوانیم این مجموعه ها را تکمیل کنیم 
و یــک مجموعــه قابــل قبــول داشــته 

باشــیم.«

 zنقل قول


